

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
JAWAPAN OLEH YB DATUK SERI DR. S. SUBRAMANIAM
MENTERI KESIHATAN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB TUAN FONG KUI LUN [BUKIT BINTANG]
TARIKH : 21 MAC 2017
SOALAN :

YB Tuan Fong Kui Lun [Bukit Bintang] minta **MENTERI KESIHATAN** menyatakan berikutan pengurangan peruntukan untuk kementeriannya bagi 2017, bagaimanakah kementerian mengatur langkah untuk operasi memerangi wabak denggi seperti penularan demam denggi di kawasan perumahan awam dan di Kompleks Majlis Sukan Negara baru-baru ini.

Tuan Yang di-Pertua,

Prinsip pencegahan dan kawalan penyakit Denggi adalah menghapuskan pembiakan nyamuk Aedes. Matlamat utama adalah mewujudkan persekitaran yang bebas Aedes. Dalam konteks ini, tumpuan Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) adalah ke arah tanggungjawab dan penyertaan masyarakat dalam memastikan persekitaran yang bebas Aedes.

Usaha-usaha seperti gotong-royong dan penubuhan serta pengaktifan pasukan COMBI di kawasan perumahan awam, inisiatif denggi patrol di sekolah-sekolah, sukarelawan denggi di kalangan penuntut institusi pengajian tinggi bagi menggerakkan masyarakat adalah antara contoh-contoh yang terus diperhebatkan. Peranan ketua-ketua dan pemimpin masyarakat termasuk ahli-ahli parlimen amatlah penting dalam memperkasakan masyarakat bagi mewujudkan persekitaran bebas Aedes. Sehingga Ogos 2016, terdapat 3,060 pasukan COMBI yang melibatkan lebih dari 60,000 sukarelawan yang terdiri dari masyarakat.

Bagi memantau, menyelaras dan menentukan dasar tindakan pencegahan dan kawalan:-

- i. Diperingkat kebangsaan, Pasukan Petugas Khas Peringkat Kementerian dan Agensi Pusat yang dipengerusikan oleh Ketua Pengarah Kesihatan sendiri telah ditubuhkan sejak bulan Julai 2014. Jawatankuasa ini bermesyuarat setiap dua (2) minggu sekali dan turut dianggotai oleh Kementerian Kesihatan, Kementerian Kesejahteraan Bandar, Perumahan dan Kerajaan Tempatan, Kementerian Kerja Raya, Kementerian Komunikasi dan Multimedia, Kementerian Pendidikan, Kementerian Dalam Negeri, Kementerian Sumber Manusia serta lain-lain agensi seperti Lembaga Industri Pembinaan Malaysia (CIDB) dan wakil kerajaan negeri Selangor, untuk melaksanakan aktiviti pencegahan dan kawalan mengikut bidang kuasa masing-masing.

- ii. Di peringkat negeri, Pasukan Petugas Khas ini dipengerusikan oleh YAB Menteri Besar atau Exco Perumahan dan Kerajaan Tempatan atau Exco Kesihatan atau Setiausaha Kerajaan Negeri.
- iii. Jawatankuasa Wabak peringkat daerah pula dipengerusikan oleh Pegawai Daerah bagi melaksanakan tindakan setempat oleh pelbagai jabatan.

Tuan Yang Dipertua,

Bagi menjamin persekitaran yang bebas Aedes, Kementerian dan agensi kerajaan berkaitan turut memberi perhatian yang khusus kepada tapak-tapak pembinaan dan lot-lot tanah kosong yang terbukti antara penyumbang besar kepada pembiakan Aedes. Di sini Kementerian mengambil pendirian tegas dalam penguatkuasaan Akta Pemusnahan Serangga Pembawa Penyakit termasuk perintah penutupan premis dan pendakwaan di mahkamah. Hasil dari semua usaha bersepadu ini telah menunjukkan kesan yang positif di mana tren penyakit dan kematian denggi telah menunjukkan tren penurunan.

Bagi menyokong aktiviti utama pemusnahan tempat pembiakan Aedes, KKM dan Pihak Berkuasa Tempatan akan menjalankan aktiviti kawalan Denggi dengan menggunakan pelbagai kaedah yang ditambah baik dari masa ke semasa.

Antara langkah pencegahan dan kawalan lain yang dilaksanakan oleh Kementerian Kesihatan Malaysia (KKM) dan kementerian-kementerian lain bagi mencegah penularan Denggi adalah seperti berikut:-

- i. Melaksanakan aktiviti pembersihan kawasan persekitaran bagi mencari dan memusnahkan tempat pembiakan nyamuk Aedes seperti bekas plastik, tayar, tong dan sebagainya melalui perdekatan bersepadu melibatkan pelbagai kementerian dan agensi;
- ii. Menjalankan aktiviti semburan bahan pembunuh jentik-jentik seperti *Bacillus thuringiensis israelensis* (Bti) atau Temephos di kawasan-kawasan yang berpotensi seperti di tempat pembuangan sampah dan premis barang lusuh;
- iii. Menjalankan semburan racun serangga dengan menggunakan semburan termal dan Ultra Low Volume (ULV) bagi membunuh nyamuk Aedes dewasa. Namun begitu, langkah ini hanya bersifat sementara dan tidak bertahan lama;
- iv. Menjalankan aktiviti penguatkuasaan bersepadu di antara Kementerian Kesihatan, Lembaga Industri Pembinaan Malaysia (CIDB) dan Jabatan Keselamatan dan Pekerjaan iaitu melalui Ops Gempur Aedes di tapak binaan bagi memastikan tapak binaan bebas Aedes;

- v. Melaksanakan langkah kawalan yang baru iaitu teknik semburan dalam kawalan nyamuk Aedes iaitu *Outdoor Residual Spray* (ORS) terutama di bangunan strata; dan
- vi. Meningkatkan kerjasama dengan syarikat swasta melalui program tanggungjawab sosial korporat (CSR) dalam melaksanakan aktiviti pencegahan denggi melibatkan pelajar, contohnya program *Dengue Patrol*, dan melibatkan komuniti seperti *Dengue Free Malaysia Movement*.